
Møteprotokoll 
for 

Utval for helse og omsorg

Møtedato: 22.03.2022
Møtestad: Helsehuset, møterom Nordhordland
Møtetid: 12:00 - 16:20

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Ståle Juvik Hauge AP Utvalsleiar
Kirsti Gjetle Floen AP Medlem
Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem
Roy Bø UAVH Medlem
Alexander Helle R Medlem

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
May-Irene Wergeland SP Nestleiar
Thore Helland SP Medlem

 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Jostein Hellestveit SP May-Irene Wergeland-
SP

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg, Helge Kvam-fagansvarleg 
Fagutvikling stab helse og omsorg, Arngunna Haga-avdelingsleiar NAV, 
Trond Engelsen-prosjektleiar Eigedomsforvaltning, Bernt Fjordheim-
tenesteleiar habiliteringstenesta, Arthur Kleiveland-møtesekretær

Det møtte 7 av 8 medlemmar/varamedlemmar i utvalet.
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008/22: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Utvalet gjorde følgjande endring i sakslista:
Sak 016/22 blir flytta framfor 015/22.

Med denne endringa godkjende utvalet samrøystes innkalling og saksliste.

HO- 008/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

009/22: Godkjenning av møteprotokoll 08.02.2022

Møteprotokollen vert godkjent.

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes møteprotokoll for 08.02.2022.

HO- 009/22 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjent.

010/22: Rolle og arbeidsform for politiske styringsgrupper

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Politiske styringsgrupper i Alver skal ha to møteformer, vedtaksmøte og arbeidsmøte, slik det 
er lagt fram i saka.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 22.03.2022:

Behandling:

Framlegg frå Anna Nordlund-SV:
Vedtaksmøter skal alltid streames. Arbeidsmøter skal streames dersom det er teknisk utstyr 



tilgjengeleg.

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Marie Færø-Uavh, Anna Nordlund-SV, Marit-Gro Berge-SV)

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 4 røyster (Christel Villanger Haaland-H, 
Anne Karin Angelskår Eknes-Krf, May Britt Vågenes Gjerde-Sp, Jostein Borlaug-Ap) 

OKK- 024/22 Vedtak:

Uttale i OKK - 22.03.2022:
Ingen merknader.

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Utvalet slutta seg samrøystes til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

HO- 010/22 Vedtak:

Utvalet kjem med følgjande uttale:
Utvalet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

Utval for areal, plan og miljø 23.03.2022:

Behandling:

Endringsframlegg frå Anne-Grete Eide-Ap:
Endra setning : Arbeidsmøta skal i hovudsak ikkje strøymast.
Endre oppsummert til referat frå møta.

Kommunedirektøren sitt framlegg og framlegget frå Anne-Grete Eide-Ap vart samrøystes 
vedteke.

APM- 037/22 Vedtak:

Uttale i APM - 23.03.2022:
Politiske styringsgrupper i Alver skal ha to møteformar, vedtaksmøte og arbeidsmøte, slik 
det er lagt fram i saka med endra setning slik:   Arbeidsmøta skal i hovudsak ikkje 
strøymast.
Endre oppsummert til referat frå møta.

Utval for næringutvikling og drift 23.03.2022:

Behandling:

Utvalet slutta seg samrøystes til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

ND- 013/22 Vedtak:



Utvalet kjem med følgjande uttale i saka:
Utval for næringsutvikling og drift sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

011/22: Søknad om utvida skjenketid på skjenkeløyve inne og søknad om 
skjenkeløyve til uteservering - Knarvik Kafe og Thai Takeaway

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Knarvik kafe og Thai Takeaway org.nr 919905638 får løyve til skjenking av alkohol 
gruppe 1 og 2 alle dagar til kl 02.00 i den delen av lokala som vert definert som 
selskapslokaler fram til 30.09.24

2. Det vert gjeve løyve til skjenking av alkohol gruppe 1 og 2 utomhus. Servering av 
alkohol skal skje ved bordet.

3. Løyve til uteservering gjeld i perioden 01.04. – 01.10. årleg fram til 30.09.24
4. Skjenkearealet må vera avgrensa fysisk med gjerde eller liknande. 
5. Serveringsløyve gjeld for omsøkte uteareal.

Klageadgang: Klagefrist er 3 veker etter mottatt melding om vedtak, jfr. Forvaltningsloven § 
29. Klageinstans er Fylkesmannen i Vestland. Klage skal sendast til Alver kommune.

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

HO- 011/22 Vedtak:

1. Knarvik kafe og Thai Takeaway org.nr 919905638 får løyve til skjenking av alkohol 
gruppe 1 og 2 alle dagar til kl 02.00 i den delen av lokala som vert definert som 
selskapslokaler fram til 30.09.24

2. Det vert gjeve løyve til skjenking av alkohol gruppe 1 og 2 utomhus. Servering av 
alkohol skal skje ved bordet.

3. Løyve til uteservering gjeld i perioden 01.04. – 01.10. årleg fram til 30.09.24
4. Skjenkearealet må vera avgrensa fysisk med gjerde eller liknande. 
5. Serveringsløyve gjeld for omsøkte uteareal.

Klageadgang: Klagefrist er 3 veker etter mottatt melding om vedtak, jfr. Forvaltningsloven § 
29. Klageinstans er Fylkesmannen i Vestland. Klage skal sendast til Alver kommune.

012/22: Byggeprogram bufellesskap

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med 
utviklingshemming slik det ligg føre i saka.



Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 21.03.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Trond Engelsen-ingeinør Bygg, areal og grønt og Bernt Fjordheim-
tenesteleiar Habiliteringstenester

Fellesframlegg: Rådet ønsker ikkje å ta stilling til saka før vi har hatt ei synfaring i Skarsvegen 
29.  
Framlegget vart samrøystes vedteke. 

RMNF- 012/22 Vedtak:

Rådet ønsker ikkje å ta stilling til saka før vi har hatt ei synfaring i Skarsvegen 29.  

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Trond Engelsen-prosjektleiar Eigedomsforvaltning orienterte i saka. Bernt Fjordheim-
tenesteleiar habiliteringstenesta svara på spørsmål.

På vegne av AP/SP/KRF sette utvalsleiar Ståle J. Hauge (AP) fram følgjande framlegg:

Saka vert utsett og utval for helse og omsorg ber om synfaring på Skarsvegen 29 og 
alternative tomter (3 stk) som har vore vurdert.
HO ber om følgjande utgreiing/svar:
- når vil moglegheitstudiet sine svar vere diskvalifiserande for vedtaket om bygging i 
Skarsvegen 29.
- mogleg innverknad frå mogleg veg frå Alversund mot området Tredalsegga via Skarsvegen 
29
- kor stort blir tapet av dyrka/dyrkbar/landbruksland?
- solforhold (årsstudie)

Utsetjingsframlegget vart vedteke med 6 mot 1 røyst (Alexander Helle-Raudt).

HO- 012/22 Vedtak:

Saka vert utsett og utval for helse og omsorg ber om synfaring på Skarsvegen 29 og 
alternative tomter (3 stk) som har vore vurdert.
HO ber om følgande utgreiing/svar:
- når vil moglegheitstudiet sine svar vere diskvalifiserande for vedtaket om bygging i 
Skarsvegen 29.
- mogleg innverknad frå mogleg veg frå Alversund mot området Tredalsegga via Skarsvegen 
29
- kor stort blir tapet av dyrka/dyrkbar/landbruksland?
- solforhold (årsstudie)



013/22: Auka kapasitet sjukeheimsplassar

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Kommunestyret vedtek å auke tal sjukeheimsplassar med 6.
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren  sette i gang ein utgreiingsprosess for 

oppretting av sengepost i tidlegare sjukeheim Såta bu og servicesenter underetasje. 
Det vert å koma attende med eiga sak om dette i 2022.

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg orienterte i saka.

Det vart sett fram følgjande felles framlegg i møtet:
Eldrerådet slutter seg samrøystes til kommunedirektøren si innstilling som mellombels løysing.
Eldrerådet forventar at framtidig behov for tenester blir grundig belyst i kommunedelplan for 
helse, sosial og omsorg og at dette blir gjenspegla i planen.

Felles framlegg til uttale vart samrøystes vedteke.

ER- 014/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale i saka:
Eldrerådet slutter seg samrøystes til kommunedirektøren si innstilling som mellombels løysing.
Eldrerådet forventar at framtidig behov for tenester blir grundig belyst i kommunedelplan for 
helse, sosial og omsorg og at dette blir gjenspegla i planen.

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg orienterte i saka.

Utvalsleiar Ståle J. Hauge (AP) sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale:
HO sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak med følgande endring:
Endring i kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak punkt 2 etter punkum i første setning; og 
nye eigna lokaler for dagtilbodet for demente.

Utval for helse og omsorg vedtok samrøystes framlegg til uttale. 

HO- 013/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale:
HO sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak med følgande endring:
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren sette i gang ein utgreiingsprosess for oppretting av 
sengepost i tidlegare sjukeheim Såta bu og servicesenter underetasje og nye eigna lokaler for 
dagtilbodet for demente. Det vert å koma attende med eiga sak om dette i 2022.



014/22: Høyring- Innspel til ny utviklingsplan for Haraldsplass Diakonale 
sykehus 2022 -2035

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram utan innstilling.

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg orienterte i saka.

Det vart sett fram følgjande fellesframlegg i møtet:
Eldrerådet tar utviklingsplanen for Haraldsplass Diakonale sjukehus til orientering.
Samtidig vil eldrerådet peike på den betydelege auken i talet eldre som sjukehuset forventar 
i sitt nedslagsområde i planperioden, med lenger liggetid for eldre pasientar. Rådet finn ikkje 
igjen i utviklingsplanen korleis behovet for auka kapasitet skal dekkast, og etterlyser forslag til 
korleis sjukehuset ser for seg å løysa denne utfordringa.

Eldrerådet vedtok samrøystes fellesframlegget. 

ER- 011/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale:
Eldrerådet tar utviklingsplanen for Haraldsplass Diakonale sjukehus til orientering.
Samtidig vil eldrerådet peike på den betydelege auken i talet eldre som sjukehuset forventar 
i sitt nedslagsområde i planperioden, med lenger liggetid for eldre pasientar. Rådet finn ikkje 
igjen i utviklingsplanen korleis behovet for auka kapasitet skal dekkast, og etterlyser forslag til 
korleis sjukehuset ser for seg å løysa denne utfordringa.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 21.03.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Leni Dale-kommunalsjef Helse og omsorg

Saka vert teke til orientering, samrøystes.

RMNF- 014/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering. 

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Leni Dale-kommunalsjef for helse og omsorg orienterte i saka.



Det vart sett fram følgjande felles framlegg til vedtak:

Høyringsuttale frå utval for helse og omsorg:
HO viser til vedtak i RMNF- 014/22 og Eldrerådet 21.03.2022 og sluttar seg til dei.
Utvalet ønsker at strategien også skal ta opp i seg følgjande:
- Strategi for å setje ut tenester som er moglege for å redusere reise inn til sjukehuset må 
innarbeidast. Ein må spesielt sjå på moglegheitene for spesialisthelsetenester til å flytta ut 
polikliniske tenester. Helsehuset i Nordhordland må vurderast som lokalitet.
- Strategien må innehalde løysingar for utfordringane med auka andel eldre pasientar med 
samansette lidingar og lengre sjukehus-opphald.
- Kommunane må vere involvert tidlegare i utarbeiding av samhandling utover strategiske 
grep.

Utvalet vedtok samrøystes framlegg sett fram i møte.

HO- 014/22 Vedtak:

Høyringsuttale frå utval for helse og omsorg:
HO viser til vedtak i RMNF- 014/22 og Eldrerådet 21.03.2022 og sluttar seg til dei.
Utvalet ønsker at strategien også skal ta opp i seg følgjande:
- Strategi for å setje ut tenester som er moglege for å redusere reise inn til sjukehuset må 
innarbeidast. Ein må spesielt sjå på moglegheitene for spesialisthelsetenester til å flytta ut 
polikliniske tenester. Helsehuset i Nordhordland må vurderast som lokalitet.
- Strategien må innehalde løysingar for utfordringane med auka andel eldre pasientar med 
samansette lidingar og lengre sjukehus-opphald.
- Kommunane må vere involvert tidlegare i utarbeiding av samhandling utover strategiske 
grep.

015/22: Meldingar til utval for helse og omsorg 22.03.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg orienterte om rekruttering av sjukepleiarar.

Kommunalsjef Leni Dale ba om at orientering om "Gründersporet og Krydderdamene" blir 
utsett til neste møte for å kunne nå eit møte om flyktningesituasjonen i Ukraina.
Orienteringa blir sett opp på neste møte i utvalet.

Utvalet tok meldingar til orientering.

HO- 015/22 Vedtak:

Meldingar vert tekne til orientering.



016/22: Busetting av flyktningar 2022 – nye oppmodingstal

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret godkjenner å busetje 180  flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. 
Vedtaket inkluderer dei 28 som kommunen alt har vedtatt å busetje for 2022. Talet inkluderer 
ikkje familiesameinte. 

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Behandling:

Arngunna Haga-avdelingsleiar NAV orienterte i saka.

Utvalsleiar Ståle J. Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale:
HO sluttar seg til kommunedirektøren sitt forslag med følgjande tillegg:
HO er positiv til å ta imot ytterlegare flyktningar etter oppmoding frå IMDI.

S. Hauge-AP sitt framlegg til uttale vart samrøystes vedteke.

HO- 016/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale:
HO sluttar seg til kommunedirektøren sitt forslag med følgjande tillegg:
HO er positiv til å ta imot ytterlegare flyktningar etter oppmoding frå IMDI.
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